
Zápis ze zasedání AS PřF UJEP

konaného dne 20. 11. 2024

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D.

Ing. Markéta Gloneková Ph.D.

Ing. Viktor Greguš

Mgr. Stanislav Pařez, Ph.D.

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. (předseda AS PřF UJEP)

RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D.

Ing. Magda Škvorová, Ph.D.

Alex Schönfelder

Mgr. Květuše Sýkorová

Adéla Uxová (místopředsedkyně AS PřF UJEP)

Bc. Alice Charvátová

Omluveni: Dita Richterová

Mgr. Kristýna Rybová, Ph.D.

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D.

Lukáš Wilda

Tajemník: Jakub Verner

Hosté: Mgr. Michaela Liegertová, Ph.D. (proděkanka pro rozvoj a kvalitu PřF UJEP)

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP)

doc. RNDr. Michal Varady, Ph.D. (děkan PřF UJEP)

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP)

Návrh programu zasedání:

1. Schválení programu zasedání.

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 16. 10. 2024.

3. Schválení změn v čerpání FRIM PřF.

4. Schválení podmínek pro přijetí do studia 2025–2026.

5. Různé.

Zahájení: 13.00

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno je 11 z 15 členů.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP, členů vedení PřF

UJEP a hostů.



1. Schválení programu zasedání.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání

a k případnému doplnění bodů. Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu žádné připomínky.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 16. 10. 2024.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vybídl senátory k připomínkování předloženého zápisu.

Senátorka Sýkorová upozornila na špatné datum v sekci programu zasedání.

Další připomínky nebyly.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne

16. 10. 2024.

hlasování: 10 pro, 0 proti, 1 se zdrželo

(schváleno)

3. Schválení změn v čerpání FRIM PřF.
Předseda AS PřF Přibyl předal slovo proděkanu Zukersteinovi, který byl pověřen tajemníkem PřF

Lauterbachem, aby pronesl úvodní slovo. Ten popsal, že se jedná o dvě položky v hodnotách

221 000 Kč a 800 000 Kč a obě jsou opatření na úsporu energetické náročnosti budovy. První

položkou je pořízení ovladačů na ovládání digestoří v laboratořích. Bylo to již vyzkoušeno a mimo

úspory energie to vedlo k vyrovnání podmínek podtlaku v budově CPTO. Druhou položkou je

spoluúčast na instalaci fotovoltaické elektrárny na střechu strojovny umístěné na jižním křídle

budovy CPTO. Jedná se o využití dotace z fondu MŽP. Tato výzva končí 31. 12. 2024. Tato

fotovoltaická elektrárna je projektována na instalovaný výkon ve špičce 50 kW. Je k ní projektová

dokumentace. Životnost je spočítána na 20 let a návratnost byla určena na 7,3 roku. Odhadovaná

spotřeba budovy CPTO je 1 500 000–1 700 000 kWh za rok.

Předseda AS PřF UJEP poprosit o vyjádření EKAS. Předsedkyně EKAS Gloneková popsala, že se

EKAS sešla s tajemníkem PřF Lauterbachem, který jim zodpověděl všechny dotazy a umožnil

EKAS nahlédnout do projektové dokumentace k fotovoltaické elektrárně. Závěrem EKAS

doporučuje tento bod schválit.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval proděkanovi a EKAS a otevřel veřejnou diskusi k tomuto

bodu.



Senátorka Sýkorová se zeptala na požární bezpečnost vzhledem k pozici fotovoltaické elektrárny,

která je na střeše. Proděkan Zukerstein jí odpověděl, že zpracování požární bezpečnosti je

součástí projektové dokumentace. Hlavní problém bývá s bateriovým úložištěm, které je

náchylnější na vzplanutí, samotná fotovoltaika by neměla být rizikem, za předpokladu správného

naprojektování bezpečnosti požární ochrany. Baterie se u této fotovoltaické elektrárny vyskytovat

nebude, neboť elektrárna pokryje část neustálého chodu budovy CPTO.

Dále proděkan Zukerstein doplnil informaci o úvahách možnosti výskytu fotovoltaické elektrárny na

parkovišti pod budovou CPTO o plánovaném výkonu 300 kW, což budova CPTO není schopna

naplnit, proto z tohoto plánu sešlo a místo toho bude 100 fotovoltaických panelů na střeše

strojovny CPTO.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se zeptal na celkovou cenu, když PřF přispěje 800 000 Kč.

Předpokládá, že se na tom bude podílet i FŽP. Proděkan Zukerstein mu tuto informaci potvrdil

a řekl, že celková částka je 1 866 000 Kč.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se parafrázoval informaci, že ovladače digestoří byli již vyzkoušené

a zeptal se, jestli už jsou ovladače instalované někde a nebo už všude a teprve se budou platit.

Proděkan Zukerstein vysvětlil, že to bylo vyzkoušeno na vzorku a budou se dokupovat pro zbytek

digestoří.

Senátorka Škvorová popsala svou zkušenost, že to snížilo i hluk ve výukových laboratořích.

Děkan PřF Varady doplnil, že mimo snížení hluku jde hlavně o snížení úspor energie, neboť

digestoře v zimě nasávají teplý vzduch z budovy a posílají ho bez rekuperace do atmosféry. Tomu

by se pořízením ovladačů mělo zabránit.

Dalšího dotazu nebylo, a tak předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování

o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 1, písm. d) zákona o VŠ schvaluje částku

221 tis. Kč z FRIM PřF na ovládání digestoří v budově CPTO a 800 tis. Kč na spoluúčast

instalace fotovoltaiky na střeše budovy CPTO.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

4. Schválení podmínek pro přijetí do studia 2025–2026.
Předseda AS PřF UJEP předal slovo předkladateli tohoto bodu, proděkanu Švecovi. Ten popsal,

že se jedná o každoroční proces schvalování podmínek pro přijetí pro další akademický rok. Je

povinností fakulty vyvěsit tento dokument 4 měsíce před podáváním přihlášek, což bude

31. 3. 2025. V tomto dokumentu je uveden kompletní seznam všech studijních programů a jejich

kombinací, které PřF nabízí, podmínky pro přijetí do těchto studijních programů a obecné

informace o přijímacím řízení. Letošní dokument je bez zásadních změn. V bakalářských



studijních programech Geografie a Geografie pro vzdělávání přibyla podmínka pro přijetí v podobě

strukturovaného portfolia. Ve studijních programech Biologie a Biologie pro vzdělávání přibyla

potenciální úleva od přijímací zkoušky v případě, že uchazeč bude úspěšným řešitelem biologické

olympiády nebo středoškolské odborné činnosti.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval proděkanovi a otevřel veřejnou diskusi k tomuto bodu.

Senátor Pařez se zeptal, jestli se v dokumentu o podmínkách pro přijetí pro akademický rok

2025–2026 objevuje zásadní rozdíl oproti verzi pro akademický rok 2024–2025. Proděkan Švec

odpověděl, že se zásadní změny neobjevují. Pouze ty změny, které zmínil.

Dále se senátor Pařez zeptal, jestli vedení PřF neuvažovalo o zvýšení poplatku za přijímací řízení

z 660 Kč na částku blížící se k 1 000 Kč, jak je tomu u vysokých škol v Praze. Proděkan Švec

odpověděl, že tato částka je dána statutem UJEP a týká se tedy všech fakult, mezi kterými

v současné době panuje shoda na ponechání dané částky.

Proděkan Zukerstein doplnil, že maximální výše poplatku za přijímací řízení je dána koeficientem

základu, který každý rok stanovuje MŠMT.

Dalšího dotazu nebylo, a tak předseda AS PřF UJEP vyzval přítomné senátory k hlasování

o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP dle § 27 odst. 1 písm. e) schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu

na Přírodovědecké fakultě UJEP pro akademický rok 2025-2026.

hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

5. Různé.
Předseda AS PřF UJEP Přibyl připomněl shromáždění akademické obce, které proběhne po

prosincovém zasedání AS PřF UJEP 18. 12. a zmínil, že na kolegiu děkana PřF padl návrh na

začátek v 15:00. Děkan PřF Varady v porovnání s minulým rokem, kdy shromáždění akademické

obce začalo v 15:30, a v návaznosti na úvahy kolem plynulosti jednotlivých částí shromáždění

(zpráva o vedení fakulty a předávání cen děkana) potvrdil začátek shromáždění akademické obce

v 15:00.

Senátor Fišer zmínil, že má výuku, a tudíž nebude přítomen.

Senátorka Gloneková se zeptala, jestli se ceny děkana udělují pouze studentům magisterského

studia. Děkan PřF Varady odpověděl, že jsou určeny i studentům studia bakalářského, nikoliv však

studentům doktorského studia. Dále dodal, že do 1. 11. byly přijímány nominace studentů na cenu

děkana a aktuálně komise hlasují.



Proděkan Zukerstein informoval o výstavě My lomy, kterou fakultě zapůjčilo městské muzeum.

V současné době je instalovaná v prostorách přízemí budovy CPTO. Výstava potrvá až do

19. 2. 2025 a pojednává o historii lomů Českého Švýcarska v oblasti mezi obcemi Petrovice

a Mikulášovice.

Další body do sekce Různé předloženy nebyly.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval všem přítomným za účast.

Ukončení: 13.27

Zapsal: Jakub Verner

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D.

předseda AS PřF UJEP


